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Rada Miasta Poręba 
RM.0002.49.2023 

Protokół nr XLIX/23 

XLIX Sesja w dniu 31 marca 2023r. 
Obrady rozpoczęto 31 marca 2023 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 09:40 tego samego 
dnia. 
Miejsce: Obrady XLIX sesji Rady Miasta odbyły się w trybie zdalnym. 

Prowadzący obrady: Przewodnicząca Rady Miasta Poręba Elżbieta Kołodziej 

Protokolantka: Anna Winczakiewicz 

Numery podjętych uchwał: XLIX/524/23 

Załączniki do protokołu: 

1. Imienne wykazy głosowania radnych; 

2. Uchwała nr XLIX/524/23 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1.  Mariusz Błaszczuk 
2. Grażyna Furmanek 
3. Barbara Gola 
4. Ewelina Janeczek 
5. Przemysław Kiliański 
6. Elżbieta Kołodziej 
7. Mariusz Kołton 
8. Marcin Kucia 
9. Jolanta Łakomska 
10. Jarosław Machura 
11. Marek Miśta 
12. Krystyna Rok 
13. Tomasz Turek 

Nieobecni: 

1. Agnieszka Ajchenlaub 
2. Krzysztof Hamerlik 
 
Lista obecności gości:  
 

1. Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra.  

2. Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran. 

3. Skarbnik Miasta Poręba Joanna Mucha. 

4. Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Mariusz Grabarczyk. 

5. Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Renata Otręba. 
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 
Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej otworzyła XLIX Nadzwyczajną 
Sesję Rady Miasta Poręba w dniu 31 marca 2023r. o godz. 900, powitała uczestniczących 
w sesji radnych, Burmistrza Miasta, Sekretarz Miasta Poręba, Skarbnik Miasta Poręba. 

Przewodnicząca poinformowała, że sesja Rady Miasta Poręba prowadzona jest w trybie 
zdalnym oraz poprosiła radnych o potwierdzenie obecności po odczytaniu nazwiska radnego 
oraz potwierdzenie obecności w formie elektronicznej. 
 

Zgodnie z listą obecności Przewodnicząca Elżbieta Kołodziej stwierdziła, że na moment 

otwarcia sesji w obradach uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 
Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że XLIX sesja Rady Miasta została zwołana na 
wniosek Burmistrza Miasta Poręba Ryszarda Spyry z dnia 28 marca 2023 roku w trybie art. 
20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jedn. Dz. U.  2023r. 
poz. 40) oraz w trybie Regulaminu Rady Miasta Poręba. 
 
 
W związku z połączeniem się Radnej Krystyny Rok Przewodnicząca ponownie sprawdziła 
quorum. 
Zgodnie z listą obecności Przewodnicząca Elżbieta Kołodziej stwierdziła, że po powtórnym 
sprawdzeniu obecności w obradach uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum do 
podejmowania prawomocnych uchwał. Przewodnicząca Rady dodała, że dwoje Radnych 
zgłaszało nieobecność na sesji. 
 
 
Przewodnicząca odczytała uzasadnienie do w/w wniosku: 
 
W związku z koniecznością podjęcia uchwały przez Radę Miasta Poręba dot. określenia 
górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z 
terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są 
obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy 
Poręba niezbędne stało się zwołanie sesji. 
 
Wraz z zawiadomieniem o zwołaniu XLIX Sesji Rady Miasta na dzień 31 marca 2023 roku 

radni otrzymali następujący porządek obrad sesji:  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Podjęcie uchwały w sprawie: 
a) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 
pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, 
którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 
rzecz Gminy Poręba niezbędne stało się zwołanie sesji. 
3. Zamknięcie sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miasta zapytała czy ktoś chce zabrać głos w sprawie przedstawionego 
porządku obrad. 
Nikt nie zabrał głosu. 
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Przewodnicząca zgłosiła wniosek formalny o przeprowadzenie wszystkich głosowań w trybie 

imiennym. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
przeprowadzenia wszystkich głosowań w trybie imiennym.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Ewelina Janeczek, Przemysław 
Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław 
Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 
NIEOBECNI (2) 
Agnieszka Ajchenlaub, Krzysztof Hamerlik 
 
 
2. Podjęcie uchwały w sprawie: 
 
 
a) w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości 
ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Poręba 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był przesłany radnym drogą 
elektroniczną przed sesją w dniu 28.03.2023r.  
 
Głos zabrał Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Mariusz Grabarczyk, 
powiedział, że w reakcji na głosy Radnych zaproponowano obniżenie stawki maksymalnej za 
nieczystości płynne do 60,00 zł, a za osady z przydomowej oczyszczalni do 75,00 zł. 
Zapewnił, że projekt uchwały ma charakter długoterminowy i nie ma planów podnoszenia 
kosztów w tym roku. Wyjaśnił, dlaczego w pierwotnym projekcie nie było rozdzielenia stawek 
ze względu na rodzaj nieczystości (wcześniejsze stanowisko Wojewody Śląskiego). 
 
 
Radna Ewelina Janeczek zadała pytania: 
 

1. O ile wzrosła ilość wywozów małej beczki z roku na rok? 
(koszt małej beczki koszt to 55 zł, a więc jest to cena nieznaczenie niższa niż 
zakładana górna stawka wynosząca 60 zł). 
 

Odpowiedzi udzielił Prezes MPWiK Mariusz. Przebieg wystąpienia utrwalono w wersji 

audio-video (nagranie od 00:15:35). 

 

2. Czy ilość wywozów małej beczki w 2009 roku była taka sama jak w 2022 roku? 

 
Odpowiedzi udzielił Prezes MPWiK Mariusz. Przebieg wystąpienia utrwalono w wersji 

audio-video (nagranie od 00:17:06). 
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Radna Ewelina Janeczek powiedziała, że wg zapewnień Pana Burmistrza po uruchomieniu 
oczyszczalni ścieki miały być tańsze.  

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra powiedział, że nikt nie mówił o tańszych ściekach, a 
o innym standardzie dzięki oczyszczalni ścieków. Przypomniał, iż spółka jest własnością 
gminy, a więc gmina musi dbać o jej ekonomiczne działanie, bez zmian stawek trzeba by 
dopłacać do spółki. 

Prezes MPWiK Mariusz Grabarczyk dodał, że dzięki energooszczędnej oczyszczalni cena 
przyjęcia ścieków i osadów nie zwiększyła się, mimo podwyżki cen energii elektrycznej od 1 
stycznia 2023 roku o 122%.  

Radna Ewelina Janeczek zwróciła uwagę, że podniesienie górnej stawki uderza bezpośrednio 
w mieszkańców. Nie wszystkich stać na takie koszty.  

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra powiedział, że wielu mieszkańców nie przestrzega 
zapisów uchwały dotyczącej obowiązku wywozu 4 razy w roku. Powtórzył, że nie zdarzają się 
przypadki zużywania mniejszej ilości wody, niż należy oddawać w ramach wywozów. Skoro 
nie ma takiej sytuacji w gminie, to jest to hipotetyczne martwienie się.  

 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz 
właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Poręba.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Przemysław Kiliański, Elżbieta 
Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Marek Miśta, Tomasz Turek 
PRZECIW (3) 
Ewelina Janeczek, Jolanta Łakomska, Krystyna Rok 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jarosław Machura 
NIEOBECNI (2) 
Agnieszka Ajchenlaub, Krzysztof Hamerlik 
 

Uchwała została podjęta 9 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod Nr XLIX/524/23. (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.) 
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3. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej – wobec wyczerpania punktów porządku 

obrad – zamknęła obrady XLIX sesji Rady Miasta Poręba VIII kadencji. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Poręba 

Elżbieta Kołodziej 

 

Protokolantka: 

Anna Winczakiewicz 

Biuro Obsługi Rady Miasta 

 

Wszystkie głosowania przeprowadzone zostały za pomocą systemu eSesja. 

Wszystkie załączniki do protokołu są załącznikami w formie papierowej i znajdują się w 

Biurze Obsługi Rady wraz z protokołem. 

Przebieg sesji utrwalono w wersji audio-video: 
https://esesja.tv/transmisja/36659/nagranie.htm 
 

  

  


